
Таксата е платена. 
Година VII. Варна, 4 Мартъ 1927 год Брой 43. 

В А Р Н Е Н С К И 

ВЕСТНИКЪ 
Официално издание на Окржжната Постоянна Комисия. 

ИЗЛИЗА СЕДМИЧНО 

ГОДИШЕНЪ АБОНАМЕНТЪ: 
За общини 200 лева 
За Банки, Д-ства и Учил. Настоятелства . 100 , 
За частни лица и кооперации . 50 . 

Т а к с и : 
За обявления на всички общински, обществени, дър

жавни и кооперативни учреждения, на дума или ка. с/м. па 
1 ла. За частни предприятия и лица на дума по 1 ла. на кв. 
с/м. по 80 <*т. За баланси на кооперации и синдикати на стра
ница по 150 ла. За баланси на Д-аа и пр. на страница 300 лв. 

ЗАБЕЛЕЖКА! Таксите се см*татъ за една публикаоия 
при повторение таксите се удвоямтъ. 

Офицндлеиъ отдрЛо 
Публикуване протоколите на Окр. 

Сьветъ. 
(отъ брой 42 продължение на протоколъ fk 5). 

Оледъ етдиха 

Председателя . Заседанието продължава.. Ис
кали векой думата по изложението ва ветерина
рния д*карь. 

Стоянъ Кировъ . Господа окр. елветнн-
ци, споредъ изложението на Н-ва окр. ветер. слу 
жба се вижда ясно, че персонала на ветерина
рната служба е малъкъ и ве може да засегне вси
чки краища ва оврага. Предъ видъ, че въ все
ки селски дворъ има свини, населението чувствува 
голЪма нужда ва изкопявапието на мажкитЪ разпло
дници1 а на иоследъвъ се изкопяватъ даже и же~ 
вските такива, но на фелдшерите с* забранени 
такива операции, отъ по-внешето имъ началство. 
И да не имъ се забранява при липсата яа подхо-
дящъ персоналъ, те маваръ в скритомъ иакъ ще 
продължавате да вършатъ тая работа. Исвамъ да 
8ная какъ стои този въпросъ. 

Драганъ Мичкинъ Искахъ да подче
ртая едно добро на г. Началника на Ветеринар. 
служба* Много често биците ва разплодници изми-
ратъ и селото остава безъ бикъ. Моето мнение 
е да се доставятъ повече бици в се образува ва-
водъ в когато населението или н*кон села оста
вали бевъ бикъ, да има отъ влдв да си купуват* 
такива. 

Д . Даскалов** Господа окр. съветници, тувъ 

3 /3 отъ г. г. оврлжвите съветници се занимава» 
съ земеделие. Т4 много добре знаятъ значението 
на добитъка. Едивственвата двигателна сила на 
земеделеца. това е добитъка Затова и ние тре
бва да обърнемъ сериозно внимание на него. Ко
гато почнемъ да работимъ съ машини, тогава съ 
друго око ще гледаме на сащия. Ние много ма
лко средства отпущаме и много малко се грижимъ 
за добитъка. Авъ моля господа окр. съветници да 
взематъ бележка отъ И8ложението на г. лекаря в 
при гласукаиие бюджета да се предвидя» значи-
телнв кредити за да се направатъ и значителни 
подобрения въ скотовъдството. Бнхъ молилъ слщо 
г. л&варя да нареди участъковите фелдшери да 
гапозявятъ населението съ всички болести по до
битъка за да могатъ да го предпазватъ 

Стоянъ Кировъ . Мисъльта ми беше следна
та. Колкото и да се забранява на тия фелдшери 
да извършватъ операции по свините, те пакъ гв 
извършватъ. 

Димо Шиковъ . Отъ изложението на г. г. 
окр. ветер. лвиарь и началника на окр. ветер. 
служба не чухъ да ни се дадатъ точни сведения 
ва числото на биците въ общините, колко общини 
и села има безъ такива, дали и к*А'Ь вма общи
нски обори. 

Ф. Рафаиловъ . Такава таблвца вма въ 
отчета. 

Д-рЪ Д Цоневъ . Г-нъ Стоянъ Кировъ иска 
да каже, че въ миналото скопяванието ва свини
те е ставало отъ самозвани оператори, които хо
дили отъ село на село в нввършвали това ско-
пявание. Впоследствие това се извършва о » сани
тарна власть респ. ветеринарните фелдшери. Омър-
товостните случаи при скопявание се взмаляватъ 
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като тази служба минава въ рхцетй на фелдше
рите и лекарите. 

В. Титевъ. Господа окр. съветници, по 
отношение па говеждите бици ние требва да отпу-
стнемъ по-големи кредити, щото, въ бхдаще да 
не остане кжтче въ окряга безъ бивъ, 

Д-РЪ В. Пачевъ. Господа окр. съветници, 
по повдигнатия отъ г. Стояаъ Кировъ въпрос*. 
относитешо операциите които фелдшерит* извъ-
ршватъ надъ свините, въпроса стои така: ВЪрно 
р, че на ветеринарните фелдшери се определя 
крягъ деятелвость, който те не смеятъ да нрекрачатъ. 
Това е урегулирано съ законъ. Защото извършва-
ннето на едва кръвна операция не е тъй лесна 
работа и не трЬбва да се гледа на организма, 
че може да се извърши подобна операция на вс*-
клде и отъ всЬьиго, Но понеже много отъ фелдше
рит* напущатъ своята работа и отиватъ специа
лно за кастрация, а понеже кастрацията предста
влява второстепоноп тйхва работа, затова казвамъ, 
за да се предотвратява такова нещо, се правятъ 
тия имъ органнчеяия. По отношение давание по-
мощь на заболели животни, земать се мерки, по-
строяватъ се подвижни амбулатории, въ които ле
карите ще иматъ необходимите условия и инстру
менти и up. 

Но въпроса га биците. Въпроса е ясенъ, 
бици има твърде малко. Но въпроса повдигнатъ 
отъ г. Шиковъ, какво, че не съмъ далъ сведе
ния за числото бицитв, азъ казахъ, че нема да 
правя повторения, защото аислехъ че окр. ветер. 
лЬкарь даль тия сведения. 

Но отношение дъраслне беседи. Този въпросъ 
е отдавна разрешеаъ. Ветеринарните фелдшери 
еж длъжни съобразно съ своите познания ха да-
ватъ съвеси на населението по болестите па до
битъка и up. 

Стоянъ Кировъ. Има ли правилникъ по 
който участъковите ветеринарни фелдшери да извъ-
ршватъ операции, или пе ? 

Д-ръ Пачевъ. Сега се приготовлява. 
Председателя. Считамъ въпроса за ьзче-

рпанъ- Понеже изложението ва Окряжния инжи-
неръ е мнего кратко, ватова ще моля госпдоа окр. 
съветници да блдатъ търпеливи и го изслушатъ. 

Р Е Ш Е Н И Е № 17. 

Изслушване доклада на окръжния 
инжинеръ. 

Окр. инжинеръ Куртевъ Господа окръ
жни съветници, както всека година, така и тази, 
ще Ви запозная съ дьржааните, и общински пъти
ща, как*о е направено по тЬхъ и какво предпо

лагаме занапредъ ще нредприемемъ. Въ изложе
нието съмъ помйстилъ една много хубава таблица, 
не знамъ постоянната комисия защо не я напеча
тала. (Чете изложението по състоянието на общи
нските и държавни пагища въ окржга). 

Председателя. Отъ името на Съвета благо
даря на г. Окр Инжинеръ ва осветленията които 
даде за извършените работи и предприети да се 
извършатъ презъ миналата година по държавните 
и обтияски пътища въ окрхга. Искали не кой 
думата по изложението. 

Василъ Титевъ. Искамъ да обърна внима
нието на г. инжинера, защо не е обърнато внима
ние на пътя Варна — Галата. Огъ миналата го
дина съ станала вече неколко нещастни случай, 
а дори и единь смъртенъ, а сдщо и неколко пре-
катурвааия на коли. Сега ставало ново изменение 
съ стратегическа цель. Азъ моля г. инжнн. ра да 
се отмени този ндть, а остане пакъ стария по 
който отъ страна на населението въ Галата ще 
се вземе решение да се работи въ него шосе. 

Хр. Митевъ. Ще запитань г. Ивжинера, 
какво стана сь взетото решение миналата година 
отъ Окр. съветъ да се сключи шосето Тестеджий — 
ИроЕадия. Не знамъ какви технически причини 
има за несключването на това село съ Провадия. 

Ради Поповъ. Господа окр. съветници, че 
п&тищата с& необходими споръ не маже да има. 
Това което чухме отъ г. окр. инжинеръ, че сра
внително другитЬ окр&зи ьашия окр&гъ е оста-
налъ мл>го назадъ въ туй отношение. Въ мина
лото всичо каквото се събираше въ форма на иа 
тна тегоба отиваше въ София и отъ тамъ се 
разпределяше вь цвла България, а сега събра
ната ц&тна повнность остава изключително за на
селението отъ което е събрано. Огъ наблюдения
та които съмъ правилъ досега, констатиралъ съмъ 
голйми дефекти отъ страна на техническата вла-
сть, която не прави достатъченъ контролъ върху 
работата на повивичарите и пр 

Друго едно положение. Плтя Провадия — 
Кривня, които е много важенъ, работятъ повини-
чарк отъ Черковненска община и часть оть Прова
дия. Когато работиха черковненца много работа 
се направи. Искаха да вадять с&щото а отъ Нрова-
дийци. Когато заиитвахъ едаого, каза ме, че Про-
вадийци изработиха повиностьта си, когато въ то
ва шосе не са работили. Искамъ да звамъ, ннжи-
нерството направило ли трудъ да провери, дали 
всички повиничари си изработили патнага тего
ба и дали добре си взвърпили работата. 

Ив. Христовъ. Но шосето Варна -— Бу-
ргась отъ преди 10 години е иекарана землената 
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часть, а отъ тогава нищо не е направено. Пъкъ 
н направеното е вече развалено и требва наново 
да се направи. Шосето Желю вата воденица до с. 
Вела сжщо нищо не е направено. Затова моля г. 
инжинера да вземе сериозни м4рки sa съединява-
нвето на тия балкански села. 

Стоянъ Кировъ. Искамъ да запитаме г. 
инжинера, когато имало изработено место 8а шо
се, недоискарано и после развалено, кой е отго-
воренъ за т >ва. Кой требва да взема м4ркн за 
предпазванието му, Окръжного инжинерство, или 
общината. 

Окр. ИНЖИНерЪ Куртевъ. Първия въпросъ 
патя Bapda —- Галата. Ако съветника помни, въ 
първата година се започна доста усилено да се 
работи техния п_ть и до миналата годината се 
работеше. Селяните отъ Галата работиха горната 
часть, а така с&що и отъ града изпращахме до
ста граждани да отбнватъ пжтиата си тегоба на 
сдщия пжть. Работеше се казахъ, до миналата го
дина, когато стана едно срутвание и преустано
вихме работата докато видимъ какви ефекти ще 
етанатъ съ това срутвание. После се заговори да 
се направи новъ пжть по-прикритъ. Но патя имъ 
надали ще стане такъвъ какъвто памъ ни требва. 
Това е въпросъ на проучвание. 

По запитвание на г. Ради Поповъ ; по отноше
ние п&тя Провадия — Кривня. Нровадийци, ка
кто по него П2ть, така и по други плтища по-
малко работятъ, защото т4 откупватъ трудовата 
си повиность. Разрушаването на скалите се извъ
ршва отъ Провадийци чрезъ откупвание на пжтеа-
та тегоба. Контролата върху работата на тегоба-
ритЪ се извършва отъ надлежния кметъ и пикьо-
ра, които се разаисватъ въ списъците, които '^ъ-
ржатъ. Ние се стараемъ да правимъ контрола, но 
поради липса на персоналъ, не можемъ еа всйкждк 
да правимъ т&къвъ. Злоупотребление може да има. 

По шосето Тестеджий — Провадия. Мина
лата година Окръжния съьетъ реши да се свърже 
чрезъ Када кьои — Провадия. 

Когато единъ пжть остане недовършенъ пре
дписваме на общините да го пазятъ, защото ние 
немаме достатъченъ персоналъ за цельта. 

Стоянъ Кировъ. Гпъ Инжинера ваза, че 
за запазването на всички недовършени патища се 
пишело до общините да се грижатъ за ваназване-
то имъ* Какво стана съ Кара-агашката община, 
когато нашия пжть беше окончателно ̂ недовършенъ, 
а се пустнаха каруците и после стана негоденъ. 

Инжинеръ Куртевъ. Може да се пустнатъ 
в съ знанието на вашите хора, защото ако и да 
се забранеше пакъ по него шосе презъ зимата 
щеха да минаватъ каруците. 

Разрешаване отпускъ на окржженъ 
съветникъ. 

Р Е Ш Е Н И Е Я 18. 
Председателя. Има постъпила телеграма отъ 

нашия другаръ Гавраилъ Цонковъ, съ която моли 
поради болесть да му се разреши два дни отпускъ. 

Гласувано Окръжния Съветъ Реши: разре
шава се два двн отпускъ на окр. съветникъ Га-
враилъ Цонковъ ключигелпо и днеска. 

Заседанието се вдигна въ 18-15 часа. 

ПРОТОКОЛЪ 
№ 6. 

На Варненския Окржженъ Съветъ, 1-а редо
вна сесия отъ XIII-й избирателенъ нериодъ. 

Заседание на 8-й февруарий 1927 год. 

Р Е Ш Е Н И Е & 19. 

Изслушване доклада на инспектора 
по маларията 

Цредседательтъ съобщи, че точка първа отъ 
дневния редъ е ; изслушване доклади на специа
листи. Дава думата на инспектора по маларията 
въ окржга. 

Инспектора по маларията Д-ръ 
Жапуновъ 

Докладва състоянието на маларията въ Варне
нски Окржгъ. 

Р Е Ш Е Н И Е Хг 20. 

Излушване доклада на окръжния 
л_карь за санитарното д _ло въ окржга. 

Окръжния лекарь Д-ръ Вербевъ, прочете изло
жение за санитарното състояние на Варвенския 
Окржгъ. 

Р Е Ш Е Н И Е Я 21. 

Изслушване доклада на председателя на 
окр. съветъ по свиканата отъ м-ра вътр. ра
боти конференция на председателите на 
окр. пост комисия и окр. съвети въ София. 

Председателя Господа окръжни съветници, 
авъ искамъ да докладвамь туй което, като нредсе-
датель на Окръжния съветъ, се занимахме въ 
свиканата отъ г. Министъра на Вътр. Раб. и На
родното Здраве конференция на Председателите 
на Окр. съвети и постоянните комисии въ Царство
то. Сега ще Ви изтъкна за взетите решения и 
изказани мнения въ тази конференция: Бъдащата 
политика на Дирекцията за опазвание обществе -
внота здравне взема вх свои ръце предпазната 
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медицина, като въ блдаще ще иска тя да се прие
ме отъ Министерството. Съображенията ех, че 
Министерството разполага еъ средства, отряди и 
възможность и би могло да прави подввженъ този 
персоналъ. Но такъвъ начивъ ще могатъ да се 
взиматъ но-ефикасни мерки за предотвратявание 
гнездата на зарази тамъ клд-Ьто сд се появили. 
Затова участъковите лекари и фелдшери се пре
движда да се приематъ отъ държавата. Обаче, за
това пъкъ санитарната и лечебна медицина се 
проектира да остане на окръжните и общински 
съвети, по който начинъ по*добре ще могатъ да 
се контроляратъ болниците. За на стане това пре-
хвьляниег м*рка!а се оправдава .по два начина 
Първо. Понеже Окржжнит* съвети ще блдатъ ceo 
бодни отъ тяжестьта съ подръжка на участъко-
ват* лвкари и фелдшери, требва и държавата да 
освободи известна тяжесть, срещу която поема тя-
жестъта на окр. съветъ, затова се прехвърлнтъ 
държавнит* болници, което е и първия мотивъ. 
Втория мотивъ. За да може населението по отбли
зо да следи теза болници намира се за ум*стно 
да се турятъ подъ контролата на учреждения по-
близки до населението. Дирекцията на Народното 
здравие много малко следи и дава истински отчетъ, 
какво става въ тия болници. А всЬка несгода коя
то се явява въ т*хь, по-лесно се поправя, щомъ 
т* бддатъ по близко до населението. Само населе
нието стоейки по бли8о до органите, при дефе
кти може да прави оплаквания, и тогава по-лесно 
ще бждатъ проучвани и взематъ мерки за према-
хванието на ве*какви дефекти 

Това прехвърляние требва да влезе въ сила 
отъ първи априлъ т. год. По мнение на предсе
дателите трЬбва да се ирокара съ ваконъ въ идна
та сесия на камарата и влезе въ сила отъ идната 
година, за да се направи сметка и подготовка за 
приемането на тези учреждения. Мнението на Ми
нистерството е че, това ще блде колосална рефо
рма и ще даде много добри резултати за потуша-
ванието на епидемическите болести, когато при 
сегашната разпокдеаностъ не могатъ да се пости
гната резултати. Г-нъ Мивистръ Председателя пое 
като ангажиментъ да създаде нужднит* средства 
на окръжните съвети, за да не се намйрятъ въ 
невъзможносгъ въ посрещание вадължепията си. 
Както напр. Търновския окржгъ, който има н*-
колко болници. На окрджннт* съвети въ този слу
чай се предаватъ само третокласните и второкла 
сви болници, а първокласните оставатъ пакъ на 
даржавата. Мисля, че отъ интерееъ е да се ра-
ввиятъ дебати, ако некоя съветници искть поясне
ния, за да има оформено мнение, та когато дой
де да се предвижда въ бюджета да бжде уяснено. 
Новата м4рка се предвижда да влезе въ сила отъ 
I априлъ 1928 год. и тогава ще имаме възмо

жность да се проучахъ новите парична средства, 
които Министерството на вътрешните работи иска 
да предвиди въ бюджетите ни. 

Заседанието се вдигна въ 17-30 часа. 

Погледъ ВЪРХУ миналото. 
Едно писмо отъ 1879 г. което ни учи, 

че требва да пазимъ и бранимъ интересите 
на отечеството си. 

Окржжно писмо 
до 

Губернаторите. 
Господине Губернаторе, 

Притиска, безъ съмнение, и васъ, 
както и всякого здравомйслящаго и ис-
креннаго Българина, скръбьта отъ не
чакано явенпе иоследънасъ на което оъ 
съжаление гледатъ всичките приятели 
на България и ревнятели на яаиредъкътъ 
и на истинната свобода, Щомъ нашето 
цели векове злополучно отечество се 
освободи, по Божия милость, отъ теж
кото иго, се надари съ широки свобо
долюбиви наредби и се сдоби съ соб-
ственно единокръвио правителство, ето 
че се обади извътре съ злокобно скър-
цание опасаиятъ червей на раздорътъ, 
който въ старите времена съсипа наше
то царство и ни наложи петвековно 
робство и който на всек-ьде съ появя
ването си е спиралъ развитието на на
родите и ставалъ причина на нещасти
ята имъ, Живелъ ли е въ насъ сиотаено 
този червей иди той е естественно яве-
ние. на некои народни организми при 
известни условия, то е за насъ безраз
лично. Стига ни гдето чуваме вече гла-
сътъ му и знаемъ че той вече почна 
работата си. 

„И ний сме като техъ, защо да не 
сме ний на местото имъ?" си помислиха 
нЪкои, и ето щомъ се състави първото 
българско правителство, на утрето за 
викаха и завиха съ всевъзможни гласо
ве противъ това правителство. 

И съ това неистово викане те се не 
благодариха. Ползующецся отъ свобо
дата предоставена на граждите отъ Кон
ституцията да се събират ь за обсъжда
не всекакви предмети, те сполучиха, съ 
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подлъгвание и обещание и, речи, съ 
престъпно измамвание, да събератъ ту 
тамъ по стотина души, съ ц*ль да мо
гатъ, съ едно превратно изображение не 
работите и подигане на страстите, да 
разпалйтъ народътъ и да го възмутятъ 
противъ законното правителство на стра-г 
ната. И така първото приспособление у 
на свободата за събиране бе не обсъж
дане никои въпроси за подобрение ни
коя отрасъль отъ производителните си
ли на земята, не размишление, напри-
мЪръ, върху развитието на търговията, 
на земледЬлието, иа скотовъдството, или 
върху другий н^кой отъ животрепещу-
щите за благосъстоянието на население
то въпроси, които всЬкога по добре се 
разискватъ възъ самото место и отъ 
самите мйстнй жители, не размишление, 
повтарямъ, върху такива въпроси, а 
възмущение противъ учреденната възъ 
основание отъ конституцията власть, 
укори и изражение на негодование сре
щу поставените въ тази власть лица, 
щомъ се те определиха. Такива движе
ния могатъ въ най-кжсо време да дока-
ратъ държавицата ни, която е сега въ 
люлчица, до страшна погибелъ. Всички
те доброжелателй на нашия народъ, вси
чките приятели и реваители на истината 
свобода с& дълбоко наскърбени наистина 
че първто ни освещание въ независи-
кимость роди у насъ стремление за раз
ложение, че първо у наоъ водворение 
на свободолюбиви наредби и на едино-
кръвно правителство поведе къмъ под-
копавание редъть, къмъ разрушение 
властьта и къмъ уничтожение всяка 
йерархическа подчиненость. 

Но нашитЪ доброжелателй и прия
тели на свободата могатъ още да се уте-
шатъ. Здравомислието и способностьта 
на нашия наролъ за свободенъ полити
чески животъ се достатъчно заяви: за
щото ако гласолете на агитаторите, ко
ито хитро умЬятъ да покриватъ съ бу
лото на патриотизмъ користолюбивите 
и низките си стремления, и да намериха 
тукъ тамъ отзивъ въ некои слаби и не
опитни умове, нещо което никакъ не е 
чудно, не е ли отъ друга страна утеши-
теленъ и пъленъ съ добри надежди при-
анакъ, че населението на нашите гра
дища, гдето има още мнозина непро
светени люде, които лесно би могли да 
се увлекатъ въ лошъ пжть, благодаре

ние на свободното поле и безпрепятстве
но пропагандиране съ което се ползу-
ватъ развалените хора, може верно да 
разумее техните намерения и оцени 
техните стремления? 

Но смутителите като не виждаха 
никаква преграда, никакво обуздание 
срещу разрушителните имъ стремления, 
а отъ друга страна не сполучваха же-
лаемото посредъ градските населения, 
организоваха пропаганда която да дей
ствува вече не посредъ тия по разумни 
и неподатливи на тЪхното приканвание 
и пришепване населения, а посредъ про-
стодушните и невинни селяни. 

На тия последните сега всячески и 
на широко се вдълбява въ умовете, че 
ужъ сегашното правителство състояло 
отъ хора съ стремления пълно чорба
джийски, че то имало намерение да на
товари селяните съ големи и съсипи-
телни данъци, а отъ друга страна да на
мали данъкътъ на градовете, че то ис
кало да стесни свободата, за да седне 
възъ врътътъ на всичкий народъ и да 
чорбаджува и пр и пр. 

Татива органпзациони агитации про
тивъ учреденното правителство се пре-

-следватъ и наказватъ, въ името на об-
щественното спокойствие и на заколътъ, 
въ страни много повече напреднали въ 
цивилизацията и закрепнали въ граж
дански редъ отъ колкото наша Бълга
рия, Колко повече те СА за осъждане 
и преследване въ една нова и неразви
та държавица, гдето потребяптЬ закони 
още не еж изработени и въведени, ре-
дътъ не 6 вдълбанъ и подчиненостьта 
спрямо новите власти неутвърдена: кол
ко това раздвоение въ народътъ и вол-
нение може зловредно да повлияе вър
ху бъдещето развитие на нашата дър
жавица и колко на дадечъ то оттиква 
изпълнението на нейната задача, веек* 
отъ неразвалените и здравомислящи иа-
ши съотечественици ясно види. 

Мнозина отъ последните желаятъ 
Княжеското правителство да се покаже, 
въ името на редътъ и на бадащето на 
итчеството, строго къмъ агитаторите и 
да земне деятелни мерки противъ тия 
подкопатели на спокойствието, противъ 
тия проповедници на анархия и на въз
мущения. 

Княжеското правителство уоъждено 
обаче че народътъ по здравомислието 
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си което го отличава и което го е мно
го пдьти предувардело отъ измамванията 
и поддъгванията на различни лъжепро-
поведници и смутители, ще разум_е и 
въ този случай да ги познае и да не да
ва на "'Ьхнит- зловредни и злонамеренни 
внушения ухо, намира за по целесъоб
разно най-наредъ да се обърне съ слово 
къмъ всичкит_ благоразумни съотече
ственици за предувардене народътъ отъ 
смутителите, като въ петото време вни
мателно бди върху всичките имъ дей
ствия и бж-де всяка минута готово да 
испълни обязаностите си. То е твърдо 
уверено, че Българския вародъ, ржко-
водимъ отъ здравомислието си и на-
ученъ отъ злочестите уроци на преми
налата си история, ще отхвърли съ не-
годование внушенията на раздорницигЬ 
и ще предпочете единството и съгла
сието, а не раздвоението и раздорътъ. 
Примерътъ на н_кои ближни намъ дър
жавици, гд«Ьто партиите, гоняшецъ и 
хулящецъ една друга, оттикнаха тия 
държавници много назадъи не имъ да
доха да видятъ спокойствието и благо
денствието които можеха за малко мре-
ме да достигнатъ по щастливото поло
жение на земите имъ и естествената да-
ровитость на населенията имъ, велеглас-
но укезва на всекий искрененъ патри-
отъ и неразваленъ гражданинъ обяза
ностите му въ първото поченване на 
самостоятелния ни граждански животъ. 

Да внимаваме ВСИЧКИ, Господине 
Губернаторе, да изпълнимъ съвестно 
всички длъжностите си и да ги изпъл
нимъ преимущественно сега когато очи
те на всичка Европа сгь обърнати къмъ 
насъ и всички гледатъ какво употрй-
бение ще направимъ дарованната ни сво
бода. лошо или добро, и достойни ли 
сме ние за нея или не, сме ли ние най-
после елементъ за редъ, спокойствие и 
цивилизация въ прочутия този Въстокъ, 
или сме сме сжщо негодни и недостойни 
както и напрешяите владетели на това 
место, които всичкия светъ оежди. 

Да помнимъ такожде че семето, ко
ето хвърлимъ въ началото, ще роди 
цдедъ не за насъ само, но и за всички
те бддащи поколения, които, ако то е 
добро, ще ни благославятъ и напротпвъ, 
ако то не е добро и тЬмъ имъ се падне 
да жънатъ плодове горчиви и отровни, 
ще ни проклинаватъ. 

Министръ на Вдагр. ДЬла Т# Бурмовъ. 

Корп-Дгпчско селско общ, управление 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 434 

с. Kapa-Агачъ, 18. II. 1927 год. 

Въ допълнение обявление «№ 248 отъ 
24. I. 1927 год- публикувано въ Дър-
жавенъ Вестникъ брой № 256 отъ 14. II. 
т. г. се обявява на интересующите се, 
че на 15 мартъ т. г. въ канцеларията 
на общинското управление, ще се про-
изведатъ следните търгове, за времето 
отъ 1. IV. 1927 год. до 31. III. 1928 год. 

I. Съ явна конкуренция: 
1) 9 часа за отдаване на предприе-

мачъ общинския доходъ „Сергийно пра
во" — първоначална оценка 4000 лв. 2) 
Експлоатацията на общин ПЬсачна ка
риера, находяща се въ Кара-Агачското 
землище — първоначална оценка 500 дв. 

II. Съ тайна конкуренция: 
1) Общинския доходъ "Интизапъ* — 

първоначална оценка 40000 лв. 
Офертите ще се приематъ до 17 ч. 
Искания залогъ е 10%, 
Закона за Бюджета Отчетностьта и 

Предприятията е задържителенъ за кон
курентите. 

Тържните книжа еж на разположе
ние на жедающитЬ, всеки приежгственъ 
денъ въ общинската канцелария. 

Въ района на общ. има седмиченъ 
пазарь и 10 дневенъ годиненъ панаиръ. 

Кметъ: К. Демировъ 

Секр. Вирникъ: Тодоровъ 

1—164—1 
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Приселско училищно нистоятелство. 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 88 

с. Приселци, 10 Февруарий 1927 г. 
Приселското училищно настоятел

ство обявява на интересующите се, че 
на 12 маргь 1927 г. отъ 15 — 18 часа въ 
канцеларията на основното училище ще 
се произведе търгъ съ явна конкурен
ция за отдаване подъ наемъ училищ
ните ниви, находящи се въ землището 
на с. Приселци, както следва: 

1. Нива „Керезъ Чешме" отъ 12 дек. 
2. Празно место въ, село отъ 1 дек. 
Първата за 1927, 1928 и 1929 стопан

ски година, а второто за 1927 год. само, 
Първоначална оценка на декаръ за 

година е 50 лева на нивата и 40 дв. за 
местото. 

Задогъ за правоучастие въ търга е 
10% отъ първоначалната оценка. 

Закона за бюджета, отчетностьта и 
предприятията е задъджителеяъ за кон
курентите. 

Всички разноски за публикация об
гербване и др. съ за сметка на наема
телите. 

ТържнитЬ книжа съ на разположе
ние всеки присътственъ день и часъ 
въ училищната канцелария. 

1—163—1 Отъ Настоятелството. 

Поржчка J& 139. 

Читапищенъ OTAtnb, 
Подвижниятъ кинематографъ. 

Имаме сведения, че подвижниятъ 
кинематографъ въ скоро време ще бъде 
изпратенъ отъ Министерството на На
родното Просвещение съ маршуртъ по 
селата изъ Варненския окръгъ. Той ще 
обходи предимно тия села, дето има ос
новни училища. 

Въ връзка съ този кинематографъ 
Министерството на Народното Просве
щение е Ьздало окръжно _№ 2792 отъ И 
фбвруарий 1927 год. което гласи: 

Известно Ви е, Господа Инспектори 
че при Министерството същеотвуватъ 
държавни подвижни кинематографи, ко-
ити отъ петь месеци наеамъ работятъ 
изъ страната. Подвижните кинемато
графи иматъ задача да давать познания 
и да възпитаватъ предимно селското на
селение, да допълнятъ познанията на 
селската младежъ, както и да запозна-
ватъ селото съ новите културни и на
учни постижения съ огледъ на неговия 
поминакъ. Подвижниятъ кинематографъ 
въ същность е едно подвижно училище 
и читалище същевременно. Тъкмо за 
това той требва да намери най широко 
съдействие отъ страна на читалищните 
власти, училищните настоятелства и чи
талищните представители. Предъ вйдъ 
на това умоляватъ се Господа училищ
ните инспектори да наредятъ до учи
лищните власти и училищните насто
ятелства и да замолять представителите 
на читалищата и на културно-просвет-
ните сдружения въ селата да указватъ 
пълно съдействие на държавните под
вижни кинематографи и на персонала, 
който се движи съ тЪхъ. Разбира се 
само по себе си, че всички училищни, 
читалищни и на други културно-про-
светни организации салони требва да 
оставятъ на разположение на подвиж
ните кинематографи. Персонал ьтъ на 
кинематографите е снабденъ съ откри
ти листове съ фотографии издадени отъ 
Министерството. 

Окръжния читалищенъ комитетъ е 
уверенъ, че всички читалищни насто
ятелства и читалищни дейци въ окръга 
ще укажатъ пълно съвействие на ки
нематографа, когато пристигне въ се
лото имъ. Отъ Комитета. 
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Сведения за 1926 година. 
на читалище въ е.- околия _ ^ 

(Гл. окр, № 3 на читал. комитетъ) 

1 I. Б а д а н с ъ | 

1 П р и х о д ъ 

1. Отъ членски вноски 
2. Отъ представлени и уве

селения 
8. волни помощи 
4. други 

Всичко 

II. Ч л е н о в е 

1 1. Въ началото на изтекла
та година 

2. Новозаписани 
3. Напуснали 
4. Останали въ края на год. 
5. Отъ гЬхъ издължени 

III. Б и б л и о т е к а 1 

1. Колко книги е имала би
блиотеката до тази година 

2. Колко книги еж набавени 
презъ тази година 

3. Колко списания еж по
лучавани | 

I 4. Колко вестници еж полу-
I чавани 

5. Колко книги еж подарени 
и отъ кого. 

Сума 
лева (ст 

броя 

броя 

1 Р а з х о д ъ 
* 1 

1 1. За книги и вестници 
1 2. за наемъ 
1 3. sa мебели 
1 4. заплати и 
| 5. други 

1 Всичко 

1 IV. Д е й н о с т ь 

1 1. Сказки отъ мастни лица 
I 2. Сказки отъ външни лица 
I 3. Вечеринки 
1 4. Представления и 
1 б. други, 

Су ма 
лева ст. 

броя 1 

| 

Впрнен. Окрджнп училищно Инспекция 
ОБЯВЛЕНИЕ 

J- 1257. 

гр. Варна, 25 Февруарий 1937 год. 

Варненската окръжна училищна ин
спекция търси да наеме помещение отъ 
10 стаи въ центъра на града за канцеяа-
рия. ОфертитЬ се приематъ до 20 Мартъ 

Председатель: 1927 година. 

Секретарь: Отъ Училищната Инспекция. 


